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El grup parlamentari socialde-
mòcrata presentarà una esmena 
a la totalitat a la llei de mesures 
urgents i rebutjarà, mitjançant 
dues esmenes parcials, els arti-
cles referents a l’externalització 
de la mútua i a l’excedència sense 
reserva de plaça. Pel que fa a la 
resta de representants del Con-
sell General, els consellers d’RD 
demanaran també la supressió de 
la mesura que preveu externalit-
zar la mútua, i la resta dels grups 
parlamentaris aposten per reobrir 
la via del diàleg amb els funcio-
naris. 

El president del grup parla-
mentari socialdemòcrata, Jaume 
Bartumeu, va explicar també 
ahir, després de reunir-se amb 
representants de la plataforma 
sindical,  que “ja que el Govern 
amaga les xifres, demanarem per 
via de control parlamentari que 
ens trametin tota la informació 
comptable de la mútua”. Pel que 
fa a l’assemblea general de di-
lluns, Bartumeu va apuntar que 
“demostra la mala política del 
Govern Pintat i la prepotència del 
ministre Mirapeix”, i va felicitar 
els sindicats per l’anunci de mobi-
litzacions.   

De la seva banda, el conse-
ller no adscrit Ricard de Haro va 
anunciar que Renovació Demo-
cràtica presentarà una esmena de 
supressió de la mesura urgent que 
es refereix a la mútua dels funcio-
naris, amb l’objectiu de “defensar 
unes persones a qui s’intenta vul-
nerar els drets”. Així mateix, De 
Haro va assenyalar que “ara és el 
Govern qui ha de refl exionar, des-
prés d’haver col·locat una mesura 
on no tocava”.

El màxim representant del 
grup liberal, Jordi Jordana, que es 
va trobar divendres amb els repre-
sentants sindicals, va indicar que 
“si els funcionaris accepten que 
el dèfi cit no l’ha d’assumir el Go-
vern, veiem raonable que es miri 
de trobar una solució” i va afegir: 

“Fan falta uns dies per veure si es 
poden apropar posicions.”  

Finalment, el president del 
grup CDA+Segle 21, Enric Tarra-
do, va exposar, després de trobar-
se dilluns amb els sindicats, que 
“tampoc no es demana res de l’al-
tre món, així que, en tot cas, cal-

drà reunir-se i posar les regles de 
joc de la mútua de funcionaris”. 
Tarrado va concloure que “si tot-
hom tira pel dret, potser val més 
parlar-ne per evitar-ho”, i va ad-
metre també que “la trobada de 
dissabte és potser la més impor-
tant que s’ha vist”.

POSTURA DEL GOVERN
Si bé el ministre de Finances, 
Ferran Mirapeix, no va donar ahir 
una reacció ofi cial després de la 
celebració de l’assemblea general 
dels funcionaris, la ministra de 
Presidència, Conxita Marsol, va 
assegurar que “si tothom està dis-

posat a acceptar el diàleg, es pot 
negociar”, i va mantenir: “Em sap 
greu que fa un any i mig que es 
vol negociar i que ningú no hagi 
fet una proposta clara.” “Esperem 
que s’arregli i que no s’hagi d’arri-
bar a fer una vaga perquè no seria 
bo per a ningú”, va concloure. 

El PS esmenarà la totalitat de la llei de 
mesures urgents i l’article de la mútua
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“Si accepten que 
el dèfi cit no l’ha 

d’assumir el Govern, es 
pot trobar una solució”

Jordi Jordana (PLA)

“Demanarem 
per via de control 
parlamentari els 

comptes de la mútua”

Jaume Bartumeu (PS)

“Si tothom ha de tirar 
pel dret, potser val 

més parlar-ne 
per evitar-ho”

Enric Tarrado (CDA+S21)

Policies i agents
penitenciaris 
respectaran 
la prohibició 

del dret a vaga
Els representants sindicals 
dels agents de policia i del 
centre penitenciari van con-
� rmar ahir que, en el cas 
que es tiri endavant l’exter-
nalització de la mútua, res-
pectaran escrupolosament 
la prohibició del dret a vaga 
que contenen les respecti-
ves lleis de regulació dels 
cossos especials. 

No obstant, els diferents 
sindicats van recordar que 
els agents poden manifes-
tar-se sempre que ho fa-
cin “fora de servei i sense 
l’uniforme de treball”, i van 
assegurar que estudiaran 
les possibilitats legals de 
fer actuacions alternatives, 
com ara l’organització d’una 
vaga de zel. 

En aquest sentit, el por-
taveu de l’Associació de 
Personal i Agents Peniten-
ciaris d’Andorra, Jordi Fius, 
va  apuntar que “estem bas-
tant limitats, però mirarem si 
podem fer alguna cosa dins 
de la llei”, mentre que la vi-
cepresidenta del Col·lectiu 
de Funcionaris de Policia 
(CFP), Mònica Fernández, 
va dir que “no tanquem la 
porta a parlar de convocar 
una vaga de zel”. 

Fernández qualifi ca d’”inadmissible” que la direcció 
de la CASS denegués dades de les baixes al consell

El representant dels treballadors del consell d’ad-
ministració de la Caixa Andorrana de la Seguretat 
Social (CASS), Juli Fernández, va quali� car ahir 
d’”inacceptable” que la direcció denegués la in-
formació referent a les baixes dels treballadors 
sol·licitada pel seu homòleg Toni Domingo, i va 
argumentar que, “com a membre del consell, tens 
dret a qualsevol informació, i en tot cas si poste-
riorment difons determinada documentació pots 
estar infringint la llei de protecció de dades”. 

En aquest sentit, Fernández va donar el seu su-
port a Domingo, que havia sol·licitat a la direcció 
les dades referents a les baixes dels tres últims 
anys, per poder aportar unes estadístiques als re-

presentants de la plataforma sindical. De la seva 
banda, Domingo va lamentar que “amb la dene-
gació de les dades, la direcció dóna per fet que en 
faré un mal ús quan les rebi, i jo sóc prou respon-
sable per saber quin ús puc donar-hi”.    

Els dos representants dels treballadors del 
consell d’administració de la CASS van tractar 
aquesta qüestió en una reunió que van mante-
nir ahir amb representants de la Unió Sindical 
d’Andorra (USdA), amb qui van abordar tam-
bé les sospites de l’Associació de Bombers 
d’Andorra (ABA) d’unes possibles irregularitats 
en les inspeccions aleatòries que s’han fet a di-
versos agents del cos especial.

TATI MASIÀ

El representant del consell d’administració Juli Fernández estreny la mà al tresorer de l’USdA, Joan Torra.


